

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' SRI DR. SANTHARA [SEGAMAT]

TARIKH : 10 JULAI 2019 (RABU)

SOALAN NO. 95

minta **PERDANA MENTERI** menyatakan dengan lebih lanjut sejauh manakah prinsip keterbukaan dan ketelusan yang diamalkan oleh Kerajaan mampu menjamin perkembangan Negara dan khususnya rakyat dari pelbagai latar belakang secara inklusif, oleh Kerajaan PH akan menjamin perkembangan ekonomi negara, keselamatan rakyat (*public order*) dan perkembangan sosial serta memastikan perpaduan di kalangan rakyat Malaysia akan terjamin.

**JAWAPAN : YB DATUK LIEW VUI KEONG
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI
(UNDANG-UNDANG & HAL EHWAL PARLIMEN)**

Yang di-Pertua,

Kerajaan akan memastikan keterlibatan segenap lapisan rakyat dan ketelusan dalam urus tadbir negara sebagai asas kepimpinan di bawah Malaysia Baharu demi menjadikan negara ini terus gemilang serta dihormati di persada antarabangsa. Teras-teras kejayaan negara harus sentiasa dipelihara dan dilindungi berpaksikan kepada prinsip-prinsip Rukun Negara. Teras kejayaan negara berasaskan kepada kedamaian, kesejahteraan, perpaduan, kesetiaan kepada raja dan negara, semangat penerimaan tinggi dan semangat patriotisme jitu perlu dipelihara dan dimantapkan secara berterusan dalam kalangan rakyat negara ini.

Kerajaan meraikan prinsip keterbukaan dan ketelusan dalam pelbagai aspek. Walau bagaimanapun, adalah penting prinsip keterbukaan dan ketelusan diamalkan dalam lingkungan undang-undang dan norma kehidupan bermasyarakat. Pada masa yang sama, agensi-agensi penguat kuasa juga akan bertindak tegas ke atas individu berdasarkan undang-undang sedia sekiranya mereka memanipulasikan prinsip keterbukaan yang diberikan sehingga mencetuskan sentimen perkauman.

Selaras dengan laporan prestasi yang telah dicapai dalam tempoh 2016-2017 dalam Rancangan Malaysia Kesebelas (RMKe-11), Kerajaan telah menggariskan dasar serta strategi sosio-ekonomi yang dijangka semula melalui Kajian Semula Rancangan Malaysia Kesebelas (KSP RMKe-11) untuk tempoh 2018-2020 dengan mengambil kira keutamaan fokus Kerajaan selari dengan hasrat Malaysia Baharu. Ini menunjukkan komitmen Kerajaan untuk menambah baik ketelusan dalam tadbir urus negara dalam memastikan kesejahteraan rakyat terpelihara dan kemakmuran negara terjamin.

Bagi meningkatkan kesejahteraan rakyat, Kerajaan secara telus telah menetapkan sasaran untuk meningkatkan taraf dan kualiti hidup rakyat tanpa mengira latar belakang sosio-ekonomi dan lokasi geografi. Dalam hal ini, tumpuan diberi untuk meningkatkan penjagaan kesihatan yang berkualiti, menyediakan perumahan mampu milik, melaksanakan pelbagai program pencegahan jenayah, memupuk kesepaduan sosial dan perpaduan nasional serta menggalakkan gaya hidup aktif merentasi semua lapisan masyarakat tanpa meminggirkan mana-mana golongan minoriti.

Justeru, projek pembangunan sosio-ekonomi berimpak tinggi akan diteruskan bagi meningkatkan kesejahteraan rakyat terutamanya golongan terpinggir dan tertinggal dalam arus perdana selama ini. Selain itu, jurang pembangunan yang masih wujud antara negeri akan dikurangkan dengan memberi penekanan yang lebih besar kepada negeri yang kurang membangun, terutamanya Sabah, Sarawak, Kelantan, Terengganu, Kedah dan Perlis walaupun pucuk pentadbiran di peringkat negeri dan persekutuan mempunyai kecenderungan politik yang berbeza. Langkah ini adalah bagi memastikan pertumbuhan

wilayah yang lebih seimbang sejajar dengan prinsip keterbukaan dan ketelusan kerajaan untuk memastikan semua golongan rakyat dapat menikmati kekayaan negara secara adil dan saksama. Lebih banyak inisiatif juga akan dilaksanakan untuk meningkatkan pendapatan dan kuasa beli rakyat, khususnya isi rumah berpendapatan 40% terendah (B40) merentasi semua kaum dan agama.

Bagi mengurangkan jurang pendapatan rakyat, Kerajaan sentiasa berusaha untuk meningkatkan pendapatan dan kuasa beli isi rumah B40 bagi menambah baik kualiti hidup dan daya tahan serta mengurangkan jurang ketidaksamarataan pendapatan secara keseluruhan. Dalam hal ini, program peningkatan pendapatan serta penyediaan keperluan asas akan terus diberikan kepada kumpulan isi rumah miskin dan berpendapatan rendah. Usaha juga akan dipergiatkan bagi meningkatkan kapasiti dan keupayaan isi rumah B40 untuk menambah baik kebolehpasaran dan produktiviti serta menggalakkan kegiatan keusahawanan melalui inisiatif utama seperti meningkatkan akses kepada pendidikan dan latihan kemahiran yang berkualiti pada semua peringkat, menyediakan program pembangunan keusahawanan yang menyeluruh dan bersepadu serta menggalakkan penerimgunaan teknologi moden dan amalan terbaik.

Pelaksanaan pembangunan inklusif akan diperkukuhkan bagi meningkatkan kemakmuran dan kesejahteraan rakyat Malaysia dengan menyediakan peluang yang saksama bagi membolehkan rakyat turut serta dan mendapat manfaat daripada pertumbuhan ekonomi dan pembangunan sosial. Sementara itu, usaha akan terus dipergiatkan untuk meningkatkan kesejahteraan rakyat tanpa mengira latar belakang keturunan, kaum dan agama mereka atas amalan prinsip keterbukaan dan ketelusan. Antara usaha yang telah dilakukan oleh kerajaan ke arah ini adalah dengan penganjuran Konvensyen Orang Asli Kebangsaan buat pertama kalinya pada 22 April 2019 bagi mengenalpasti dan merungkai isu dan masalah yang dihadapi oleh komuniti ini agar tanggungjawab memaju, menaik taraf serta menjaga kepentingan masyarakat Orang Asli dapat dilaksanakan secara berkesan walaupun komuniti ini merupakan salah satu kumpulan minoriti di negara ini.

Dari aspek perkembangan sosialnya pula, kerajaan di atas prinsip keterbukaan telah mengambil langkah permulaan pada tahun ini dengan memberikan cuti tanpa rekod kepada penjawat awam yang berketurunan Siam, Sikh dan Kristian dalam merayakan hari kebesaran masing-masing seperti perayaan Songkran, Vaisakhi, *Good Friday* walaupun perayaan ini hanya disambut oleh golongan minoriti tertentu sahaja. Pada tahun ini, kerajaan juga telah tampil ke depan mengadakan Majlis Sambutan Rumah Terbuka Vaisakhi di peringkat kebangsaan pada bulan Mei 2019 dengan penyertaan pelbagai golongan masyarakat sebagai satu platform untuk meraikan keunikan masyarakat Malaysia. Ini membuktikan komitmen kerajaan Pakatan Harapan dalam memastikan semua golongan masyarakat walaupun kumpulan minoriti dapat menyambut hari kebesaran kaum masing-masing dengan penuh kesyukuran dan dalam suasana yang selesa dan harmoni.

Walaupun bagaimanapun, masih terdapat isu dan cabaran yang perlu ditangani oleh kerajaan seperti peningkatan beban penyakit, kemampuan memiliki rumah dan trend jenayah yang sentiasa berubah. Pelaksanaan strategi akan terus diperkukuhkan dengan pengenalan inisiatif dan keutamaan baharu dalam meningkatkan kesejahteraan rakyat sebagai langkah ke hadapan.

Kerajaan akan memastikan bahawa manfaat dari perkembangan ekonomi negara, perkembangan sosial dan keselamatan rakyat akan dapat dinikmati oleh semua golongan agar dapat menjamin semangat perpaduan terus utuh dalam kalangan rakyat Malaysia.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN STEVEN CHOONG SHIAU YOON
[TEBRAU]**

TARIKH : 10 JULAI 2019 (RABU)

SOALAN NO. 96

Minta **MENTERI HAL EHWAL EKONOMI** menyatakan statistik yang menunjukkan status pertumbuhan ekonomi dan menyebut apa sebabnya ekonomi berada dalam tahap sekarang.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, keluaran dalam negeri kasar (KDNK) Malaysia berkembang pada kadar 4.7% pada tahun 2018 dan menyederhana kepada 4.5% pada suku pertama 2019. Walau bagaimanapun, kadar pertumbuhan ini masih dalam lingkungan sasaran yang ditetapkan bagi tahun 2019, iaitu antara 4.3% hingga 4.8%.
2. Senario ini, antara lain disebabkan oleh faktor luaran yang semakin mencabar. Antara cabaran tersebut ialah pertumbuhan ekonomi dan perdagangan global yang rendah disebabkan ketidakpastian dasar monetari negara maju, jangkaan pertumbuhan ekonomi China dan negara Asia lain yang lebih perlahan serta harga komoditi yang tidak menentu. Jangkaan kelembapan ekonomi negara turut mengambil kira tempas perang dagang (trade war) antara Amerika Syarikat dan China yang masih berterusan.

3. *Trade war* di antara Amerika Syarikat dan China memberi kesan negatif kepada dagangan dunia. Ini turut memberi kesan kepada Malaysia memandangkan kedua-dua negara tersebut merupakan rakan dagang utama negara.
4. Walaupun Malaysia akan terkesan berikutan situasi tersebut, permintaan domestik terus menjadi pemacu utama kepada pertumbuhan negara. Usaha terus dikekalkan untuk menjana pertumbuhan ekonomi domestik terutamanya di dalam mempromosikan aktiviti pelaburan dan permintaan penggunaan.
5. Statistik terkini pertumbuhan pada suku pertama 2019 telah didorong oleh aktiviti ekonomi domestik, terutamanya perbelanjaan penggunaan swasta yang meningkat sebanyak 7.6% ekoran pasaran buruh dan kadar upah yang kekal stabil. Kadar pengangguran terus berada pada tahap guna tenaga penuh, iaitu 3.3% pada suku pertama 2019. Manakala kedudukan inflasi juga terus terkawal, iaitu pada kadar -0.3% dan *Foreign Direct Investment (FDI)* bersih bagi suku pertama telah melonjak kepada RM21.7 bilion berbanding RM12.9 bilion pada suku sebelumnya.
6. Kerajaan yakin bahawa kesan penyerdahan pertumbuhan ekonomi buat masa ini adalah bersifat sementara. Usaha-usaha bagi menggalakkan pertumbuhan ekonomi akan terus dilaksanakan oleh Kerajaan demi memastikan Malaysia kekal di landasan pertumbuhan ekonomi positif ke arah mencapai sasaran sebagai sebuah negara maju, inklusif dan berdaya tahan.

Sekian, terima kasih.